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PROTOKÓŁ Nr  23/2021 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 15 czerwca 2021 roku, o godz. 1400 

 
Przewodnicząca Komisji  –  Marzena Murawska 
Protokolant            - Joanna Kosior 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 7 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad, który przedstawiał się następująco:  
 
1. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu radomskiego. 

 
2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2020 rok w działach dotyczących pracy Komisji. 
  

3.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu 
radomskiego. 
 
Biuro ds. Funduszy Europejskich Główny Specjalista Jarosław Daszkiewicz powiedział, 
że każdy otrzymał materiał , który zawiera szczegółowo przedstawione informacje. Następnie 
przybliżył obszary, którymi komisja się zajmuje czyli edukację w powiecie. 

Powiat Radomski jest organem prowadzącym dla 11 podmiotów, w tym: 6 szkół 
ponadpodstawowych, 3 poradni psychologiczno-pedagogicznych, 1 placówki prowadzącej 
kształcenie specjalne dzieci i młodzieży z niepełnosprawnościami (SOSW w Chwałowicach) 
oraz 1 placówki szkolno-wychowawczej dla dziewcząt sprawiających kłopoty wychowawcze 
(MOW w Wierzbicy). W ośmiu szkołach i placówkach edukacyjno-wychowawczych 
prowadzonych przez Powiat Radomski, spośród których największą jest CKZiU w Pionkach, 
uczy się łącznie 1 778 uczniów. Kształci ich 286 nauczycieli, co oznacza, że na jednego 
nauczyciela przypada średnio 6,2 statystycznego ucznia. Wyjąwszy MOW w Wierzbicy i 
SOSW w Chwałowicach, które są placówkami specjalnymi, szczególnie komfortowe warunki 
pod tym względem ma młodzież w CKZiU w Chwałowicach oraz LO i ZS w Pionkach, gdzie 
na jednego nauczyciela przypada średnio tylko ok. 4-5 uczniów. 

W 2020 r. trend spadkowy liczby uczniów w szkołach ponadpodstawowych 
prowadzonych przez Powiat Radomski, niestety, wciąż się utrzymywał. Wyjąwszy wyjątkowe 
lata 2018-2019, gdy wzrost miał charakter epizodyczny, spowodowany reformą systemu 
edukacji i kumulacją uczniowskich roczników w szkołach ponadpodstawowych, powyższe 
zestawienie potwierdza utrwalenie się stałego spadku liczby uczniów. W 2020 r. w porównaniu 
z rokiem 2019 zmniejszyła się ona o 89 osób, czyli o 4,8%. 

Licząc rok do roku 2007:2020, liczba uczniów zmniejszyła się o ponad połowę. 
W największym stopniu zjawisko to dotknęło CKZiU w Chwałowicach (spadek o 87,7%) oraz 
LO w Pionkach (spadek o 73,2%). Z 30 do 16 osób, czyli o 46,7%, zmniejszyła  
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się w ślad za tym również średnia liczba uczniów przypadających na jeden oddział 
w szkołach powiatowych.  

Powodem spadku liczby uczniów jest głównie niż demograficzny, ale także konkurencja 
szkół ponadgimnazjalnych z innych ośrodków, zwłaszcza z Radomia, w których decyduje się 
kontynuować naukę młodzież z terenu powiatu. Konsekwencją stale zmniejszającej się liczby 
uczniów była w ostatnich latach konieczność zamknięcia trzech placówek, tj. ZSP w Wierzbicy, 
Przytyku i Chwałowicach.  

zdawalności matur w szkołach ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat 
Radomski wynosił 86,7% i był o 3,7 p.p. wyższy niż średnia wojewódzka, co należy uznać za 
sukces.  

W odniesieniu do poszczególnych typów szkół, podobnie jak w minionych latach 
z egzaminami dojrzałości lepiej radzili sobie licealiści (średnia zdawalność: 91,7%)  
niż abiturienci w technikach (średnia zdawalność: 84,0%). Natomiast w rankingu 
poszczególnych szkół największymi osiągnięciami poszczycić się mogło LO w Iłży  
(100% zdawalności), co, uwzględniając także dużą liczbę uczniów przystępujących do matur, 
stawia tę placówkę w roli niekwestionowanego lidera powiatowego rankingu. Bardzo dobrze 
radzili sobie również uczniowie techników ZSP w Iłży (zdawalność na poziomie 93,6%).  

Z porównania wskaźników zdawalności matur do roku szkolnego 2018/2019 wynika 
natomiast, że w roku szkolnym 2019/2020 wskaźnik ten w liceach zwiększył się o 1,4 p.p., 
natomiast w technikach spadł o 1,4 p.p. W odniesieniu do poszczególnych placówek - wysoką 
renomę i 100 proc. zdawalność egzaminów dojrzałości potwierdziło LO w Iłży. Duży progres 
rok do roku, bo na poziomie aż 23,1 p.p., odnotowało CKZiU w Chwałowicach oraz, choć już 
nieporównywalnie mniejszy, ZSP w Iłży (o 2,7 p.p.). We wszystkich szkołach pionkowskich 
natomiast zdawalność matur była niższa, przy czym w największym stopniu pogorszyła się w 
LO w Pionkach – aż o 25 p.p. 

Wynika, że w roku szkolnym 2019/2020odsetek zdawalności egzaminów 
potwierdzających uzyskanie kwalifikacji zawodowych przez uczniów kończących technika 
prowadzone przez Powiat Radomski kształtował się na poziomie blisko 80%. Wskaźnik ten był 
wyższy o 9,0 p.p. niż w roku szkolnym 2018/2019.  

Zdecydowanie najlepiej z tego typu egzaminami radziła sobie młodzież CKZiU  
w Pionkach, gdzie przeciętna zdawalność sięgnęła 99,1%. W ZSP w Iłży wskaźnik ten był 
niższy o 17,6 p.p. niż w pionkowskim CKZiU i wyniósł średnio 81,5%. Najwięcej kłopotów  
z egzaminami kwalifikacyjnymi miała młodzież kończąca technikum w ZS w Pionkach.  
W tej placówce tylko przeciętna zdawalność wyniosła 38,5%. 

Dla porównania: w roku szkolnym 2018/2019ten sam wskaźnik dla poszczególnych  
Szkół był we wszystkich porzypadkach znacznie niższy i kształtował się następująco: 

CKZiU w Pionkach – 94,6%,ZSP w Iłzy – 72,6%, ZS w Pionkach – 21,3%. 
W roku szkolnym 2019/2020 osoby dorosłe zdobywały kwalifikacje zawodowe tylko w 

CKZiU w Chwałowicach i, jak wynika z powyższych danych, bardzo dobrze radziły sobie na 
egzaminach. W znakomitej większości formalnie potwierdziły one zdobycie kwalifikacji. 
Zdawalność na poziomie 96,2% to bardzo wysoki wskaźnik. Był nawet wyższy o 1,6 p.p. 
niż w roku szkolnym 2018/2019. 

Zwrócił również uwagę dotyczącą inwestycji w powiecie. Powiedział, że obecnie 
większy udział w inwestycjach ma ochrona zdrowia i edukacja. 
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Poinformował, że rok 2021 zaowocuje opracowaniem nowej strategii zrównoważonego 
rozwoju powiatu do 2030 r. Zastąpi ona dotychczasową, której horyzont zamknął rok 2020. 
Nowa strategia (zamówienie publiczne na jej opracowanie zostało już udzielone) będzie zgodna 
z obowiązującymi strategiami oraz programami krajowymi i regionalnymi, w tym także z 
zapisami dokumentów programowych regulujących zasady wdrażania funduszy unijnych  
w perspektywie budżetowej UE na lata 2021-2027. Ponadto zarząd dokona przeglądu 
powiatowych programów tak, by ich zapisy uwzględniały i były komplementarne wobec nowej 
strategii rozwoju powiatu. 

Jeśli chodzi o edukację to poza kontynuowaniem realizacji inwestycji, które już się 
pokazały jak modernizacja budynku szkolnego dla SOSW w Chwałowicach i budowa sali 
gimnastycznej przy LO w Pionkach. Jeśli chodzi o organizacje samej oświaty to budowa sali 
gimnastycznej ma ścisły związek z  przekształceniem Zespołu Szkół obecnego Zielonego, 
będzie się specjalizował w kształceniu specjalnym na poziomie podstawowym. Natomiast 
kierunki techniczne przechodzą do obecnego LO w Pionkach, które stanie się Zespołem Szkół 
w Pionkach. Oczywiście w perspektywie 2-3 lat. 
 
Pytań i uwag nie było.  
Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli Raport o stanie Powiatu Radomskiego w 2020 roku 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Rozpatrzenie sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok w działach 
dotyczących pracy Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że  na sprawozdanie finansowe obejmuje 
20 jednostek. Bilans wykonania budżetu zamknął się kwotą 181.542.160,86 złotych i w 
odniesieniu do 2019 roku odnotowano wzrost o 39.583.753 złote. Rok zamknięto wprowadzoną 
nadwyżką budżetową, jak również poziom zadłużenia powiatu tj. kwota 12.400.000 złotych, 
czyli poziom zadłużenia spada w stosunku do zeszłego roku i  jest to 5,7 wykonanych 
dochodów. Zadłużenie jest na poziomie stabilnym, bezpiecznym nie zagraża płynności 
finansowej powiatu w żaden sposób. Jeśli chodzi o bilans łączny to po stronie aktywów i 
pasywów wykazana jest kwota 545.533.694,91 złote, wartość aktywów i pasywów w stosunku 
do poprzedniego roku wzrosła o 47.005.622,39 złote, czyli o 9,4%. Wysoki wzrost aktywów i 
pasywów w księgach rachunkowych, ma to przede wszystkim  związek z pandemią, z ogromną 
ilością środków dla Powiatowego Urzędu Pracy na tarczę antykryzysową, która była 
przeznaczona była na pożyczki udzielane podmiotom gospodarczym w ramach tarczy. I to ma 
przełożenie na stan należności i zobowiązań, bo te pożyczki będą sukcesywnie umarzane. Są 
wzrosty funduszu wynikające z regulacji stanów prawnych gruntów zajętych pod drogi, jak 
również ogromny front robót inwestycyjnych, który przekłada się na wzrost majątku środków 
trwałych powiatu.  
 Jeśli chodzi o rachunek zysku i strat to rok 2020 wykazuje zysk netto w kwocie 
77.692.787,45 złotych i wzrósł w stosunku do roku 2019 wzrósł o kwotę 11.052.626,49 złotych. 
Fundusz wykazuje kwotę 493.422.826,67 złotych i odnotowano wzrost w stosunku do roku 
2019 o kwotę19.703.129,53 złotych. Są to wielkości wynikające z ksiąg rachunkowych. 
Zostały one sprawdzone, zweryfikowane i przekazane w ustawowym terminie do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej jak również zostały poddane opinii i kontroli przez biegłego niezależnego 
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rewidenta, który wydał pozytywną opinię do tego sprawozdania. Nie wniósł żadnych uwag. 
Sprawozdanie przedstawia rzetelny i jasny obraz sytuacji majątkowej finansowej powiatu, jak 
również jest zgodne co do formy i treści z obowiązującymi powiat przepisami ustawy o 
rachunkowości, jak również statutem. Zostały sporządzone na podstawie prawidłowo 
prowadzonych ksiąg rachunkowych. Jest on podstawa do udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu. 
 

Sprawozdanie z wykonania budżetu. Opinia RIO jest pozytywna. Nie zgłoszono 
żadnych uwag do przygotowanego sprawozdania, jest on podstawą do udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu. Budżet powiatu był realizowany w wyjątkowych warunkach, bo był to 
czas epidemii. Dochody budżetu powiatu po raz pierwszy zostały wykonane powyżej 200 mln 
złotych tj. 216.019.764,20 złote. Bardzo duży udział mają dochody majątkowe bo 51.890.276 
złotych. Najwięcej środków pochodzi z RFIL, które przekazane zostały dla powiatu 
radomskiego bo 27.602.349 złotych jak również z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i jest 
to kwota 16.346.672  złote. W tych dochodach jest też pomoc finansowa z gmin powiatu 
radomskiego. W zeszłym roku było to ponad 3 mln złotych na zadania drogowe, jak również 
dla Szpitali – ponad 675.000 złotych. W tej kwocie mamy również dofinansowanie z budżetu 
państwa do szpitali na zakupy sprzętu z rezerwy, to była kwota prawie 1,5 mln złotych. 

Wskaźnik wykonania dochodu przekroczył 200 mln jest to rekordowe wykonanie 
dochodów. Odnosząc się do 2011 roku dochody kształtowały się na poziomie 121 mln zł., czyli 
na przestrzeni 10 lat jest o 95 mln wzrostu. Ten wzrost jest najwyższy w ostatnich dwóch latach. 
W 2019 roku były dochody ponad 198 mln zł ,a w 2020 roku 216 mln  zł a w 2018 roku był 
147 mln zł. Patrząc nas udział procentowy i wykonanie dochodów majątkowych. W 2020 roku 
dochody majątkowe tj. 51.890.296,00 zł tj. 24% wykonania dochodów. Wzrost dochodów 
majątkowych odnosząc się do 2018 roku to jest ponad 43 mln zł. 
 Wydatki zrealizowano w kwocie 170.911.037,74 złotych, zł tj. 90,5% planu. Z tego 
wydatki majątkowe tj. 44.897.612,77 złotych tj. 26,3% wykonanych wydatków, gdzie w 2011 
roku było to 17%. Wykonanie ostatnich dwóch lat też jest wysokie, w 2019 roku to była kwota 
35%, a wydatki inwestycyjne to była kwota 62 mln zł. Był to wyjątkowy rok bo realizowali 
duży projekt przy udziale środków zewnętrznych unijnych tzw. ścieżki rowerowe. Jednak rok 
2020 pod tym względem jest rekordowy. Poinformowała, że 2021 rok pokazuje, że nadal bo aż 
32 mln zł poszło na zadania inwestycyjne drogowe, potem szpitale powiatowe gdzie 
dofinansowanie zadań wydatków majątkowych to jest kwota 11.168.000,00 zł, a w roku 2019 
była to kwota 3,9 mln zł. W ramach wydatków inwestycyjnych poza drogami i szpitalami były 
też ponoszone wydatki w dps-ach jest to kwota  ponad 435 tys. zł, były również inwestycje w 
PUP  na 290 tys. zł oraz  inne inwestycje drobne.W zeszłym roku na edukację przeznaczono 
środki w wysokości 31,8 mln złotych, na pomoc społeczna i rodzinę były to środki w wysokości 
29,3 mln złotych, na ochronę zdrowia wydatkowano 25,5 mln złotych a na administrację 19 
mln złotych. Rok 2020 zamknął się bardzo dużą nadwyżką budżetową w wysokości 45.108.726 
złotych, z tym że w tej kwocie mamy 28.654.210 złotych środków, które wpłynęły do budżetu 
powiatu w 2020 roku i stanowią przychody tegorocznego budżetu. Są to środki Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych projektów unijnych, które ze względu na pandemię nie mogły 
być w roku 2020 realizowane, jak również pozostały pieniądze z Funduszu Pracy na koszty 
obsługi. Ale główna pozycja w tej nadwyżce i w tych środkach niewykorzystanych to są środki 
RFIL.  Czyli tę pierwszą, którą otrzymaliśmy kwotę ponad 11 mln złotych na zadania, które w 
tym roku Zarząd wprowadził na zadania inwestycyjne drogowe jak pierwszy nabór z konkursu, 
gdzie otrzymaliśmy dofinansowanie na wniosek Zarządu do inwestycji w Szpitalu i do 
inwestycji, która jest prowadzona jest to inwestycja dwuletnia w SOSW – 2,5 mln złotych. W 
tej nadwyżce 28.654.000 złotych są to środki znaczone, które po części zostały już 
wprowadzone do tegorocznego budżetu i jeszcze z drugiego naboru te które wpłynęły w tym 
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roku nie są wprowadzone, i to wpływa na to że ta nadwyżka jest tak wysoka. I odejmując te 
środki jest ponad 16 mln złotych, czyli na poziomie podobnym jak to bywało w poprzednich 
latach.      

Następnie omówiła poszczególne działy związane z pracami komisji: 
 
Dział 801 – oświata i wychowanie planowane wydatki w kwocie 26.101.768,62 złotych, 
wykorzystane zostały w 96,2%, tj. w kwocie 25.117.205,17 złotych, z tego wydatki bieżące w 
kwocie 24.980.755,17 złotych (plan 25.933.768,62 złotych) i wydatki majątkowe w kwocie 
136.450 złotych (plan 168.000 złotych).  

W ramach wydatków bieżących tego działu sfinansowano utrzymanie 7 jednostek 
oświatowych, tj.: 
-  Liceum Ogólnokształcącego w Iłży, 
-  Liceum Ogólnokształcącego w Pionkach, 
-  Zespołu Szkół w Pionkach, 
-  Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Iłży,  
-  Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach, 
-  Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chwałowicach, 
-  Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chwałowicach. 
Zapewniono również realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki 
i metod pracy dla dzieci i młodzieży (kształcenie specjalne) w Zespole Szkół w Pionkach oraz 
Liceum Ogólnokształcącym w Iłży i Pionkach, Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Iłży, 
Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach, Specjalnym Ośrodku Szkolno-
Wychowawczym w Chwałowicach w kwocie 4.743.076,96 złotych (metryczka 4.010.119,69 
złotych). 
Na funkcjonowanie ww. szkół i kształcenie specjalne wydatkowano łącznie kwotę 
24.770.890,64 złotych, z tego na wynagrodzenia wraz z pochodnymi 20.656.471,08 złotych, 
odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych 934.920,47 złotych i pozostałe wydatki 
3.179.499,09 złotych. 
Ponadto w ramach wydatków bieżących tego działu realizowane były cztery programy unijne, 
na które wydatkowano 108.521,88 złotych (plan 717.291,31 złotych), tj.: 
- „Zielone na europejskim rynku pracy”, na który wydatkowano 19.600 złotych (plan 

325.539,63 złotych),  
- „comMUNity” (plan 92.809,58) – brak realizacji projektu, 
- „Praktyki w Hiszpanii szansą rozwoju zawodowego”, na który wydatkowano 9.631,88 złotych 

(plan 218.950,10 złotych),  
- „Zdalna Szkoła – wsparcie Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej w systemie kształcenia 

zdalnego”, na który wydatkowano 79.290 złotych (plan 79.992 złote). 
W ramach tego działu realizowane były również zadania z zakresu administracji rządowej, na 
które wydatkowano 32.441,03 złotych (plan 32.442 złote) na zakup podręczników oraz 
materiałów edukacyjnych i ćwiczeniowych dla uczniów szkół specjalnych w Zespole Szkół w 
Pionkach i Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Chwałowicach.  
Dofinansowane zostały również zadania własne powiatu w kwocie 68.901,62 złotych (plan 
96.911 złotych): zadanie pn. „Aktywna Tablica” w kwocie 55.998,91 złotych (plan 84.000 
złotych) oraz w zakresie wychowania przedszkolnego w kwocie 12.902,71 złote (plan 12.911 
złotych). 

W ramach wydatków majątkowych sfinansowano 3 zadania inwestycyjne w kwocie 
136.450 złotych (plan 168.000 złotych). Niepełna realizacja wydatków w tym dziale dotyczy 
głównie  projektów unijnych w związku z wprowadzeniem stanu epidemii i związanym z tym 
wstrzymaniem wyjazdów zagranicznych oraz wynagrodzeń i pochodnych w związku z brakiem 
wypłaty dodatków uciążliwych i za trudne warunki pracy dla nauczycieli od kwietnia 2020 roku 
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w wyniku przejścia na zdalny tryb nauczania, jak również przebywaniem pracowników na 
zwolnieniach lekarskich finansowanych przez ZUS. 
 
Dział 854 – edukacyjna opieka wychowawcza planowane wydatki  w kwocie 6.786.004 złote, 
wykorzystane zostały w 98,2%, tj. w kwocie 6.667.066,94 złotych. 

W ramach wydatków tego działu sfinansowano utrzymanie: 
- trzech poradni psychologiczno – pedagogicznych: w Radomiu, Iłży i Pionkach, 
- dwóch internatów: internatu przy Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Pionkach i Chwałowicach, 
-  Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy, 
- Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chwałowicach od 1 września 2020 roku. 
Na utrzymanie tych jednostek wydatkowano 6.603.066,94 złotych, z czego: na wynagrodzenia 
wraz z pochodnymi 5.307.107,19 złotych, zakładowy fundusz świadczeń socjalnych 
233.468,20 złotych i pozostałe wydatki 1.062.491,55 złotych. 
W ramach tych wydatków realizowano zadania wymagające stosowania specjalnej organizacji 
nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w 
Wierzbicy, na które wydatkowano 2.887.487,58 złotych .Ponadto w ramach wydatków 
bieżących tego działu sfinansowano stypendia Starosty dla uczniów mających najlepsze wyniki 
w nauce w kwocie 64.000 złotych. 
Poinformowała, że powiat w 2020 roku dołożył ze środków własnych 6.6905.326,00 zł. 
 
Dział 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego planowane wydatki w kwocie 
649.993 złote, wykorzystane zostały w 46,3%, tj. w kwocie 300.928,99 złotych, z tego wydatki 
bieżące w kwocie 256.488,99 złotych i wydatki majątkowe w kwocie 44.440 złotych. 

Na sfinansowanie imprez kulturalnych przekazano dotację dla gmin  
w kwocie 47.000 złotych, dotacje na pomoc finansową udzielaną między jednostkami 
samorządu terytorialnego w łącznej kwocie 12.500, w tym dla Gminy Jedlińsk w kwocie 6.000 
złotych na realizację zadania pn. Widowisko Obrzędowe „Ścięcie Śmierci” oraz Miasta i 
Gminy Skaryszew w kwocie 6.500 złotych na realizację zadania pn. Skaryszewski Jarmark 
Koński – Koncert „Estrada Folkloru” oraz dla jednostek niezaliczanych do sektora finansów 
publicznych w kwocie 15.225 złotych. Przekazano również dotację dla Gminy Miasta Radomia 
w kwocie 161.151 złotych na powierzone do realizacji zadanie własne powiatu (biblioteka 
powiatowa).  
Ponadto w ramach zadań własnych powiatu sfinansowano przeprowadzenie konkursu wiedzy 
historycznej pn. „O szablę starosty radomskiego w 100-lecie Bitwy Warszawskiej 1920” i 
zakupiono nagrody dla laureatów ww. konkursu w łącznej kwocie 5.916,99 złotych oraz 
publikację książki pn. „Dwory i pałace południowej części województwa mazowieckiego. 
Powiat radomski i okolice” w kwocie 14.696 złotych (plan 34.600 złotych) w ramach Programu 
opieki nad zabytkami Powiatu Radomskiego na lata 2020 – 2023.  
W ramach wydatków majątkowych sfinansowano realizację zadania inwestycyjnego w 
Środowiskowym Domu Samopomocy w Jedlance pn. „Rewitalizacja zabytkowego parku w 
miejscowości Jedlanka wraz z opracowaniem projektowym” w kwocie 44.440 złotych. 
Niepełna realizacja wydatków w tym dziale wynika z odwołania imprez i zgromadzeń w 
związku z wprowadzeniem stanu epidemii oraz częściowego sfinansowania publikacji ww. 
książki przez Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków w Warszawie. 
 
Dział 926 – kultura fizyczna planowane wydatki w kwocie 127.550 złotych, wykorzystane 
zostały w 83,1%, tj. w kwocie 105.981 złotych, z tego wydatki bieżące w kwocie 56.980 złotych 
(plan 78.180 złotych) i wydatki majątkowe w kwocie 49.001 złotych (plan 49.370 złotych). 
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W ramach wydatków bieżących przekazano dotacje na sfinansowanie imprez sportowych o 
zasięgu powiatowym zleconych do realizacji podmiotom niezaliczonym do sektora finansów 
publicznych, zgodnie z przyjętym przez Radę Powiatu programem współpracy i kalendarzem 
imprez.  

W ramach wydatków majątkowych zrealizowano zaplanowaną na 2020 rok część zadania 
inwestycyjnego pn. „Remont sal gimnastycznych przy Centrum Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego w Pionkach i Zespole Szkół w Pionkach, boiska wielofunkcyjnego i bieżni 
prostej długości 80m przy Liceum Ogólnokształcącym w Iłży” w kwocie 49.001 złotych w 
ramach Programu Sportowa Polska – Program rozwoju lokalnej infrastruktury sportowej – 
Edycja 2020. Wykonano zaplanowane prace w ZS w Pionkach. 

Niepełna realizacja wydatków w tym dziale wynika głównie z ograniczeń związanych z 
ogłoszonym stanem epidemii i odwołaniem wielu imprez sportowych.    
 
Powiedziała, że nie można mieć żadnych uwag do tak wysokiego budżetu przy tak trudnym 
czasie. Trzeba pamiętać, że to był czas epidemii, gdzie zmieniało się bardzo dużo. Nigdy nie 
było tak dużej realizacji budżetu zarówno po stronie dochodowej jak i wydatkowej. Trzeba się 
cieszyć, że udało się w  takich warunkach zrealizować taki  budżet , oczywiście za sprawą pana 
Starosty, który o wszystko zabiegał i tyle środków pozyskał oraz całego Zarządu, a także 
zaangażowania wszystkich którzy go realizowali i wydatkowali. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział , że uwagi trzeba a nawet pretensje można 
mieć. Wszystko co się dzieje powinno się odnosić do przeszłości mianowicie do 2-3 lata wstecz. 
Jeśli mowa o oświacie, o zadaniach sportowych , kulturalnych, która generuje ogromne koszty, 
o których pani Skarbnik mówiła – 6 mln zł, to nie jest dziedzina na której się zarabia. Gdyby 
tak przeanalizować Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy rok temu miał być już zamknięty, 
były burzliwe rozmowy, a wszystko o to, żeby nie było 24 dziewczyny w ośrodku  a to jest -1 
mln zł. Dlatego działają, uzyskują różne zgody, uchwalają uchwały i dziś jest w ośrodku 48 
dziewcząt. Oznacza to , że koszty są większe bo wymagało to zatrudnienia więcej nauczycieli, 
budynek ten sam jeśli chodzi o infrastrukturę, podejmują decyzje o  budowie boiska, aplikowali 
o środki do Marszałka , otrzymali je, ale nie mogą brać z innego źródła. Teraz ponownie złożyli 
wniosek do Marszałka  jednocześnie złożyli wniosek do Sportowej Polski na salę gimnastyczną 
w Pionkach. Ma nadzieję, że uda się wykonać to boisko. Jest szansa , że uda się wybudować w 
Pionkach sale gimnastyczną. Mają informację, że otrzymają środki na strzelnice pneumatyczną 
– 145 tys. zł. Wszystko po to, żeby ta szkoła zachęcała przyszłych uczniów, oferując dobre 
warunki, dostosować pod naukę specjalną bo konkurencja rośnie. Wszystkie te rzeczy powinny 
być zaczęte kilka lat temu. Sytuacja analogiczna w Chwałowicach. Zainwestują tam około 5-7 
mln zł docelowo. O tych działaniach trzeba było mówić parę lat wcześniej. Ma nadzieje, że 
będzie postęp by ten majątek w Chwałowicach ocalić i dać mu nowe życie . Dziś inwestują tam 
duże pieniądze, bo to jest kompleksowy pomysł na oświatę , również o PIK były różne zdania. 
Jest dumny , obecna pani dyrektor Metzger jest na właściwym miejscu, chce jej się pracować i 
angażować , ma doświadczenie, umiejętności. Uważa, że Powiatowy Instytut Kultury w Iłży to 
bardzo dobry pomysł, taki mobilny, aktywny PIK. Ma nadzieję że w obecnym czasie, że uda 
się ocalić powiat od  „zwijania się”. 
 
Wicestarosta Krzysztof Kozera w nawiązaniu do PIK, powiedział, że w Starostwie odbyła się 
konferencja w udziałem wszystkich bibliotek , gdzie Starosta spotkała się ze wszystkim 
bibliotekarzami. W programie konferencji poruszono temat ochrona praw autorskich. 
Wspomniał, że wykonywany był objazd wszystkich bibliotek naszego powiatu we wszystkich 
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gminach, gdzie Pani Teresa Niewczas z PIK przedstawiła informację , które po tych wizytach 
zostały zgromadzone. Jeśli chodzi o bazę i wyposażenie bibliotek to przedstawia się to bardzo 
dobrze. Oczywiście pewne uwagi były, ale zostały na roboczo omówiono. Kolejnym 
poruszonym tematem była mapa wydarzeń,  które się w najbliższym czasie odbędą. W 
spotkaniu gościnnie uczestniczył pan Grzegorz Siek autor jednego portalu, retrospekcje 
radomskie, gdzie biblioteki z naszego terenu zamieszczają ciekawostki z historią , informacje 
o wydarzeniach itp. Pani Przewodnicząca przypomniała, że w naszych bibliotekach jest miejsce 
na spotkanie z naszymi radnymi. Warto wspomnieć  o tym, że te wszystkie pozyskane środki 
są wynikiem bardzo dobrej współpracy z Radą Powiatu, Pana Starosty, Zarządu, Pani Skarbnik.  
 
Pytań i uwag nie było.  
Po krótkiej dyskusji Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali sprawozdanie 
finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2020 rok w działach 
dotyczących pracy Komisji. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 23 posiedzenie 
o godz.14:55. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                          Marzena Murawska 


